
    Vážení spoluobčané ! 

 
Nový rok  přinesl i tu skutečnou zimu i když její vláda neměla dlouhého trvání byly velké 

mrazy určitě nepříjemné a odhalily některá slabá místa. Na druhou stranu při letošní zimě 

nedošlo k promrznutí budovy prodejny, tak jak tomu bylo v minulých letech což je i díky 

novému způsobu vytápění, který temperuje prostory 24 hodin denně. I letošní plesová 

sezona se opět vydařila, všechny akce si našly dostatečný počet návštěvníků a přestože počet 

,,domácích „ návštěvníků se nijak zásadně nemění je potěšující že ke stálým návštěvníkům 

se  řadí i ,,přespolní“, hlavně však, že věková struktura návštěvníků zahrnuje všechny 

generace, což je do budoucna dobrá zpráva pro všechny  pořadatele.  

Poděkování patří všem, kteří se aktivně podíleli na zimní údržbě chodníků a komunikací a 

zároveň si je touto cestou dovoluji pozvat na sousedské posezení do místního hostince jako 

poděkování za každoroční  spolupráci. Na závěr přeji Všem našim občanům příjemné 

prožití Velikonočních svátků v rodinném kruhu. 

                                                                                                          Starosta 

 
 
 
 

� některé body jednání  ze zastupitelstva obce ze dne 28.2.2012 

 

 Zastupitelstvo obce schválilo rozpočet obce na rok 2012. Rozpočet je koncipován jako 
vyrovnaný ve výši 4 270 000 Kč,- jak na straně příjmů, tak na straně výdajů. Některé vybrané 
příjmy : lesní hospodářství 1 400 000 Kč,-, daňové příjmy 2 507 700 Kč,-, bytové 
hospodářství 165 000 Kč,-. Největší výdajové položky rozpočtu : lesní hospodářství 
1 041 000 Kč,-, komunikace  544 000 Kč,-, kulturní dům 86 000 Kč,-, likvidace odpadů 
335 000 Kč,-, požární ochrana 126 500 Kč,-, zastupitelstvo obce 397 500 Kč,- činnost místní 
správy 396 000 Kč,-, DPH  200 000 Kč,-. 

 Zastupitelstvo obce schválilo návrh smlouvy o dílo s firmou Uniwin na výměnu oken 
v knihovně. Cena za dílo 39 903 Kč,- bez DPH. Realizací této akce bude dokončena celková 
výměna všech oken v budově OÚ čp.83. 

Zastupitelstvo obce schválilo návrh zadání Změny č.1 Územního plánu obce Řepeč.. 

Zastupitelstvo schválilo záměr výkupu pozemků p.č.73 o výměře 147 m2 a části pozemku p.č. 
16/1 na návsi od p. Čítka Jaroslava  a p. Čítka Josefa čp.26 pro účely vybudování veřejné 
zeleně za cenu 15 Kč,-/m2 

Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo připravované žádosti do Grantových programů 
vyhlašovaných Jihočeským krajem. 
 
 
 

 
 
 



 
 

� některá problematika podrobně 

 
Jak bylo uvedeno výše schválilo zastupitelstvo obce návrhy žádostí předkládaných do 
vyhlašovaných Grantových programů Jihočeského kraje pro letošní rok. Letošním  roce 
bychom tedy chtěli využít následujících možností. Z GP ,,Obnova drobné sakrální 
architektury v krajině „ získat příspěvek na opravu kamenného kříže ,,U Velíšků „ 
 z GP ,, Podpora sborů dobrovolných hasičů obcí „ obnovit vybavení zásahového vozidla 
Tatra CAS,  z GP ,,Úcta k předkům „ vyměnit oplocení u pomníku padlých  a z GP ,,Podpora 
služeb nedefinovaných v zákoně č.108/2006 Sb. o sociálních službách „ zajistit podporu pro 
seniory při financování jejich dobrovolných aktivit. 
 
Dalším velmi sledovanou akcí bylo kácení topolů podél krajské komunikace, prováděné 
Správou a údržbou silnic Jihočeského kraje. Vzhledem k tomu, že na odbor životního 
prostředí bylo podáno několik podnětů ohledně těchto prací, zaslouží si celá situace znovu 
podrobné vysvětlení. V létě loňského roku přijal Obecní úřad několik stížností od občanů na 
nebezpečné padající větve z topolů podél výše zmíněné komunikace. Poté jsme požádali 
Správu a údržbu silnic jako vlastníka o zpracování posudku na zdravotní stav těchto stromů. 
Na podzim se k místnímu šetření dostavil zástupce Agentury ochrany přírody z Českých 
Budějovic ing. Kunce, který na místě konstatoval, že vzhledem ke stáří tohoto porostu je 
nejvhodnější variantou  z hlediska bezpečnosti jeho odstranění.  Na základě tohoto posouzení 
a žádosti Správy a údržby silnic vydal Obecní úřad rozhodnutí k povolení pokácení 20 ks 
topolů s náhradní výsadbou ve stejných lokalitách. Šíře pozemku náležejícího Správě a údržbě 
komunikací v těchto předmětných lokalitách je v rozmezí 11 – 12 m. Náhradní výsadbu 
provede po odstranění odpadu nájemce pohostinství, kterému bylo za tuto službu  ze strany 
Správy silnic poskytnuto plnění ve formě  paliva. Materiál pro výsadbu zajistí Obecní úřad. 
 
 

� Plánované akce 

 
Po Velikonočních svátcích se za prodejnou potravin začne pracovat  na úpravě prostranství 
pro umístění kontejnerů na tříděný odpad a vybudování skladovacích prostor pro palivové 
dřevo pro občany. Práce bude provádět ZD Opařany a měly by být dokončeny před poutí. 
 
Koncem dubna pak bude zahájena rekonstrukce knihovnv v budově OÚ. Nejprve se vymění 
okna vymalují se obě místnosti, položí se nová podlahová krytina a na závěr se v přijímací 
místnosti vymění nábytek. Tato akce se neobejde bez omezení provozu knihovny o němž 
budou čtenáři předem informováni. 
 
Práce na vybudování nových chodníků od  by měli také začít v průběhu měsíce dubna . 
Smlouva s dodavatelem zatím nebyla uzavřena, protože firma Pezestav podala námitku. Proto 
bylo zadání doplněno o hodnotící kriteria a 23.3.2012 proběhla veřejná prohlídka staveniště 
jíž se zúčastnily zástupci firem Strabag, Chališ a Pezestav.  Další obeslané firmy se 
nezúčastnily 
 
 
 
 



 
 
 

 
� ze života v obci 

 
- 25.12. 2011 – Myslivecký ples, hudba Březovanka 
 
- 7.1. 2012 – Hasičský bál, hudba Malá kapela Nauše Pepíka 
 
- 28.1. 2012 - Dětský karneval 
 
- 3.2. 2012 – divadelní představení ,,Don Quijote de la Ancha“ 

                          – divadlo  Klauniky Brno 
 
- 17.2. 2012 – Holubářský bál – hudba Doubravanka 
 
- 10.3. 2012 – Sportovní ples – hudba Mix 
 
- 24.3. 2012 – Babský bál – hudba Náladička 
 
- 30.3. 2012 – divadelní představení , Když služebnictvo stávkuje, „ 

 
        – divadelní soubor SDH Božejovice 

 
 
 
 

� obecní lesyobecní lesyobecní lesyobecní lesy    
    
 

Jako každoročně bylo i letošní první čtvrtletí ve znamení větších objemů těžby, v mladších 
porostech pak byla pomocí techniky provedena probírka.. I díky vhodným klimatickým 
podmínkám se tyto práce se podařilo dokončit tak, že porosty ani přístupové cesty nebyly 
tímto objemem prací vážněji poškozeny což se příznivě projeví na  provozních nákladech 
údržby cest. V tomto období je  k dispozici i největší množství odpadního dřeva při úklidu 
pasek . Rychlý nárůst venkovních teplot pak umožnil již v průběhu druhé poloviny března 
zahájit výsadbu nových porostů.  
Návrh změny zákona 172/1991, který by umožnit vrácení dosud blokovaného majetku obcím 
( v našem případě les ve Stříteři ) prošel na březnové schůzi poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR druhým a třetím čtením. V rámci připomínkového řízení byla doba účinnosti posunuta na 
1.1.2014.   

 

 
 
 



 
 
 
 

� důležité upozornění 

 
V pondělí 5. března 2012 došlo v čp. 29 ( dům p. Hrona ) k náhlému úmrtí 

spolubydlícího p. Hrona. Protože majitel je dlouhodobě hospitalizován, byl k uzamčení a 

zapečetění domu přizván i zástupce Obecního úřadu. Po provedené pitvě bylo zjištěno,  

že poškozený zemřel na následky otravy kysličníkem uhelnatým, proto bylo prováděno 

ještě jedno šetření na místě.  Klíče od domu pak byly předány p. Hronovi v pátek 16.3., 

zároveň jsme ho seznámili s výsledky šetření policie.  

Protože se blíží konec topné sezony je v zájmu každého majitele nemovitosti 

zkontrolovat topidla a komíny, aby tato nešťastná událost zůstala na dlouhou dobu 

poslední.  

Pokud bude ze strany občanů zájem, je Obecní úřad připraven zajistit odbornou firmu 

stejně tak jako v loňském roce. 

 

 

 

 
 

� Termíny svozu komunálního odpadu na léto 2012  

 
3.4. / 17.4. / 30.4. / 15.5. / 29.5. / 12.6. / 26.6. / 10.7. / 

24.7. / 7.8. / 21.8. / 4.9. / 18.9.2012 
 

Oproti ustáleným zvyklostem, kdy svoz  komunálního odpadu je vždy v úterý,  je těchto 

termínech jedna změna a to datum 30.dubna což je pondělí  Na úterý 1. května totiž 

vychází Státní svátek, dovolujeme si tedy na tuto změnu ještě jednou upozornit. 

 

 

 
I když všichni občané platí řádně každoroční poplatek za svoz a likvidaci odpadů, za což 
mohou kromě odvozu komunálního odpadu využívat i služeb sběrného dvora v Opařanech, 
kam je také možno bezplatně odevzdat jakýkoli druh odpadu, vždy se najde někdo kdo 
,,neodolá „ a vyveze odpad za Humna. Ten pak likvidují brigádníci při pravidelných jarních a 
podzimních úklidech.  Věříme, že někdy v budoucnu, jak jednou trefně poznamenal pan 
MvDr. Nezbeda se tyto brigády stanou pouze společenskou událostí a příjemnou procházkou 
krajinou. 
 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Z historie -  rok 1980 

 
Letošní rok byl pro naši obec důležitým mezníkem. Došlo ke sloučení národních výborů, 
Opařan, Řepče a Skrýchova. Všechny písemnosti se přestěhovali na MNV v Opařanech, který 
je nyní naším NV. Zároveň došlo ke zrušení jednotřídní školy v Řepči. Všechny děti budou 
jezdit do ZDŠ v Opařanech. Za tím účelem byla zřízena nová autobusová linka. Ráno v 7.15 
hod. jede autobus s dětmi do Opařan a ve 12.30hod. zpět z Opařan do Řepče. Celkem jezdí 35 
dětí, letos je 6 prvňáčků. Letošní zima byla oproti loňské velmi mírná, ale když mělo přijít 
jarní počasí tak to bylo naopak. Na Velikonoce napadly spousty mokrého sněhu a když roztál 
bylo celé jaro velmi studené. Červen a červenec byl tak deštivý, že téměř nebylo možno usušit 
sena. Většina píce se vozila do senážních jam.  Nejhůře dopadla sadba brambor, kvůli 
mokrému počasí je téměř nebylo možno oorávat. Úroda byla tak drobná že nebylo možno 
použít kombajny a muselo se sklízet ručně. Teprve srpen přinesl pěkné počasí. Žně začaly až 
v posledních srpnových dnech. JZD v Řepči sklidilo do konce října všechny plodiny a stačilo 
zasít všechny ozimy takže ho brzký nástup zimy nepřekvapil. 1 a 2. listopadu bylo -7 st.Celsia 
napadl sníh a koncem listopadu bylo až-20st. Celsia. Vánoce pak spíše připomínaly jaro. 
Letošní rok se konala Československá spartakiáda a Olympiáda v Moskvě. V Řepči byla 
v květnu pouť hudbu zajistily požárníci. Počasí o pouti se vydařilo. Datum pouti je pohyblivé, 
protože se řídí podle Velikonoc a to vždy 7 týdnů po Velikonocích. První pouť v tomto termínu 
se konala při odhalení pomníku obětem první světové války. Tehdy se nevrátilo domů 25 
mladých mužů. Dnes prostranství okolo pomníku udržují členky ČSŽ. 7. června byla na hřišti 
TJ Řepeč požárnická soutěž. Přijelo 13 sborů, zvítězily muži z Podboří a ženy z Opařan. 
14. června byl na hřišti TJ dětský den. Všechny spolky z obce přispěly na drobné dárečky pro 
děti jako odměny při soutěžích. Večer pak byl táborák s opékáním buřtů. U příležitosti MDŽ 
Pořádá TJ slavnostní večer, jehož přípravu a obsluhování zajišťují muži. Na jaře přebralo 
JZD ,, Rudý prapor vlády“ , za dobré výsledky hospodaření v minulém roce. Při této 
příležitosti byla v kulturním domě v Bechyni uspořádána slavnostní schůze, kam byly 
vypraveny zvláštní autobusy pro družstevníky. ČSŽ uspořádal během roku 4 kurzy a tradiční 
ples. 25. prosince byl již tradiční Myslivecký ples hrála Keramička. 5 rodin bylo v průběhu 
roku na Zahraniční dovolené, manželé Kafkovi pak odjeli v říjnu do USA za příbuznými kde 
strávili 35 dní. 2 x jel autobus na výstavu ,,Země živitelka“, v září uspořádali požárníci 
dvoudenní zájezd na výstavu ,,Zahrada Čech“ do Litoměřic. 
Dodělává se vnitřek prodejny a venkovní omítky.Fr. Hořejší čp. 21 dokončil stavbu nového 
domu, taktéž rodina Kosobudova z Oltyně. Manželé Cíchovi postavili na místě zbouraného 
čp.2 nový rodinný  dům. Jan Vrchota začal stavět obytný dům na Loučkách.Občané za 
podpory MNV dokončili kanalizaci mezi čp. 36 až k čp. 29. S práva silnic provedla úpravu 
mostu u čp.29. 
Narodily se 2 děti –Iva Rachfalská, Jaroslav Hořejší čp. 70.  
Zemřeli: Fr. Noska čp.31, Josef Kosobud Oltyně, Marie Samcová, Anastázie Hořejší čp. 65. 
Svatby: Jaroslav Hořejší čp.70 – Marta Záborská, / Jarmila Čítková čp.28 – Antonín Šimák / 
František Kovář – Hana Špalová / Vlasta Šedá – Jiří Domín. 
Na příští rok je plánována výstavba nového teletníku v Řepči, přestavba haly pro slepice 
v Kášovicích na výkrmnu prasat. Letošní rok byl abnormálně mokrý, což nepříznivě ovlivnilo 
výsledky hlavně v rostlinné výrobě. Ve výrobě masa mléka a vajec si JZD  udrželo prvenství 
v okrese. V zimě pak ještě zásobovalo senáží družstvo v Mlýnech.  


